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Veșminte spirituale 

Isaia 61 & Matei 22 

INTRO. 

Vom începe în Matei 22 

Nu doresc să citesc întreaga parabolă din Matei 22 
deoarece El va vorbi despre multe parabole diferite în 
acest capitol. El va vorbi despre un rege anume într-o 
parabolă anume în care va avea loc căsătoria Fiului său. 

Acum vreau să vă zic aceasta. Împăratul este 
Tatăl ceresc. El va face o nuntă pentru fiul său Isus 
Cristos. 

Vreau să vedem un lucru anume în această 
parabolă pe care tu și cu mine să-l luăm în considerare. 

Matei 22:2 – Împărăția cerului se aseamănă 

cu un anumit împărat, care a făcut nuntă fiului 
său; 

Așa cum citești mulți erau invitați la această 
nuntă. De fapt în vechiul testament se vorbește despre 
cei care erau invitați dacă doreau, dar aici se vorbește 
despre cei care sunt invitați să participe. Dar pentru ei, 
nu era ceva important, aveau alte lucruri de făcut. 

Aș spune că atunci când Isus Cristos este 
prezentat oamenilor, uneori oamenii au alte lucruri de 
făcut. Pot spune că Isus Cristos și nunta Lui este atât de 
importantă. 
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Vreau să vezi mai multe despre aceasta în 
versetele 8-10. 

Matei 22:8-10 - Apoi a spus robilor săi: Nunta 
este gata; dar cei ce au fost invitați nu au fost demni. 

9- De aceea duceți-vă la drumurile mari și 
chemați la nuntă cât de mulți veți găsi. 

10- Și acei robi au ieșit la drumurile mari și au 
adunat pe toți câți au găsit, deopotrivă răi și buni; și 
nunta a fost umplută de oaspeți. 

Slavă Domnului că ne include pe toți. Nu trebuie 
să fii perfect ca să mergi la nuntă, Dumnezeu dorește să 
ne primească exact așa cum suntem. Observați, că nunta 
era împodobită cu oaspeți. "și când împăratul a intrat să 
vadă oaspeții” observați în versetul 11. 

Matei 22:11- Și când împăratul a intrat să vadă 
oaspeții, a văzut acolo un om care nu era îmbrăcat cu 
haină de nuntă. 

Să ne gândim la hainele de nuntă. 

Matei 22:12-14- Și i-a spus: Prietene, cum ai 
intrat aici neavând haină de nuntă? Dar el era fără 
cuvinte. 

13- Atunci împăratul a spus servitorilor: Legați-i 
mâinile și picioarele și luați-l și aruncați-l în întunericul 
de afară; acolo va fi plânsul și scrâșnirea dinților. 

14- Fiindcă mulți sunt chemați, dar puțini aleși. 
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În versetul 12 observați ce le spune Tatăl ceresc, 
Împăratul, servitorilor: versetele 13- 14. 

Vreau să vedeți cât de importante sunt aceste 
haine de nuntă. Aș spune că nu ne putem vedea hainele 
de nuntă unii altora, dar Tatăl ceresc le poate vedea. 

Haideți să studiem aceste haine de nuntă (Matei 
22) să mergem în Matei 9 și Isaia 61. 

Să ne aducem aminte când împăratul a văzut pe 
cineva care nu avea hainele de nuntă că l-a aruncat afară 
și și nu numai în afara nunții și într-un loc veșnic de chin. 
Hainele de nuntă sunt atât de importante 

Isaia 61:10- Mă voi bucura mult în DOMNUL, 
sufletul meu se va veseli în Dumnezeul meu; căci m-a 
îmbrăcat cu veșmintele salvării, m-a acoperit cu roba 
dreptății, ca un mire ce se împodobește cu ornamente și 
ca o mireasă ce se înfrumusețează cu bijuterii. 

Ideea este că aceste haine, veșminte de nuntă se 
referă de asemenea la hainele sau veșmintele salvării. Se 
numește haina neprihănirii. Să clarificăm: haina 
neprihănirii nu este neprihănirea noastră proprie. Haina 
neprihănirii acest veșmânt nu este ceva ce noi îl fabricam, 
nu este ceva ce noi creem, nu este ceva ce facem prin 
fapte bune. Nu este ceva ce obținem prin ținerea legii. 

• Trebuie să înțelegi: este drept să trăiești 
evlavios. Dar nu ne facem singuri propria haina, 
ci ne este dată.  
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• Haina neprihănirii nu este ceva ce noi fabricăm, 
ci este neprihănirea lui Cristos. 

Ceea ce facem noi, este să primim această haină. 

El ne-o dăruiește din milă, nu o obținem noi. De 
aceea Tatăl ceresc a privit la omul care nu avea hainele 
de nuntă și i-a spus: "unde sunt hainele de nuntă ?"  ca și 
cum ar spune: nu-ţi văd haina de nuntă.  

Nu văd neprihănirea Fiului meu asupra ta. Nu te 
văd înfrumusețat. Nu văd  neprihănirea Lui imputată 
asupra ta. 

Amintiți-vă nu este vorba de neprihănirea noastră 
proprie. 

Să ne reamintim că nu ne obținem salvarea. Noi o 
primim ne este dată, este dăruită din Milă, ne este 
înscrisă, ne este atribuită, dar este neprihănirea lui 
Cristos! 

Ideea este că noi nu suntem siguri în Cristos 
datorită bunătății noastre. Noi suntem siguri datorită 
bunătăţii lui Dumnezeu; El ne-a dăruit acele veșminte, 
haine spirituale. 

Haina de nuntă a salvării este atât de importantă. 
Nu este ceva ce vezi la mine sau ceva ce eu văd la tine. 

Este ceva ce Tatăl ceresc vede. 
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Matei 9:11- Și când au văzut fariseii, au spus 
discipolilor lui: De ce mănâncă Învățătorul vostru cu 
vameșii și păcătoșii? 

Aici Isus va vorbi celor care intenționează să 
judece pe alții. 

Matei 9:12- Dar când a auzit Isus, le-a spus: Nu 
cei sănătoși au nevoie de doctor, ci bolnavii. 

El vorbește despre oamenii care deja cred că sunt 
sănătoși. Cei care cred că prin ținerea legii au obținut 
salvarea. Cei care făcând fapte bune cred că ajung în cer. 
Ei nu au nevoie de doctor, ei nu au nevoie de Isus Cristos. 
Ei nu au nevoie pentru că ei o obțin prin ei înșiși. Cine are 
nevoie de doctor? Cei care sunt bolnavi. 

Conceptul de boală - înțelegem că nu puteam crea 
haina nunţii. Noi nu ne putem crea propria noastră 
salvare. 

De ce avem nevoie de aceasta? Pentru că ai 
nevoie să știi cum să primești haina, veșmântul. Avem 
nevoie să înțelegem că faptele noastre nu ne țin salvați. 

Ca să înțelegi această parabolă trebuie să înțelegi 
că ești bolnav. 

Ce înseamnă că suntem bolnavi? 

Matei 9:13- Dar mergeți și învățați ce înseamnă: 
Milă voiesc și nu sacrificiu; fiindcă nu am venit să chem 
pe cei drepți, ci pe păcătoși la pocăință. 
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El spune că cei care sunt sănătoși, cei care cred că 
sunt deja neprihăniti prin ținerea legii, cei care fac aceste 
sacrificii față de mine, ei nu se gândesc că au nevoie de 
mine. Cei care sunt bolnavi, sunt cei care conştientizează 
că sunt păcătoși. 

Pot spune că haina neprihănirii, haina nunții este 
ceva ce El crează este ceva ce El face. Este haina 
sacrificiului din partea Lui.  

• Pot spune că este o haină a milei- este o haină 
care duce la salvare - neprihănirea imputată 

Matei 9:13- Dar mergeți și învățați ce înseamnă: 
Milă voiesc și nu sacrificiu; fiindcă nu am venit să chem 
pe cei drepți, ci pe păcătoși la pocăință. 

Nu este sacrificiul nostru este mila Lui. 

Dacă tu ai neprihănirea lui imputată și haina 
neprihănirii și haina nunții, mulțumește-i Domnului și 
întoarce-i mulțumiri. 

Ilustrație: 

Luca 18:9- Și a spus și această parabolă unora 
care se încredeau în ei înșiși că erau drepți și îi 
disprețuiau pe ceilalți; 

Uită-te în Luca 18:9 observați "se încredeau în ei 
înșiși..." 
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Umilința înseamnă să ne vedem pe noi înșine cine 
suntem și să conștientizăm "că suntem păcătoși și că nu 
ajungem la gloria lui Dumnezeu." 

Dacă tu l-ai primit pe Cristos și ai neprihănirea Lui 
imputată asupra ta, atunci ai haina de nuntă. Niciunul 
dintre noi nu poate vedea haina de nuntă, doar 
Dumnezeu o vede! 

El niciodată nu o ia înapoi de la noi. Nu am 
obținut-o. Este mila lui. Învață mila. 

Ai primit tu veșmântul, haina nunții? 

Predică salvarea. 
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HAINA SÂNGEROASĂ 

Geneza 37 

Intro. 

Comparația între Iosif și Isus este un studiu 
interesant: 

• Iosif era fiul preaiubit. El a fost disprețuit și respins 
de frații săi. 

• El a fost învinuit, când de fapt era nevinovat. A 
fost dezbrăcat de hainele lui. 

• Și Isus și Iosif au fost aruncați în interiorul 
pământului. 

Mulțumiri fie aduse Domnului amândoi au scăpat 
cu viață. Biblia spune că a fost adus din închisoare, a fost 
înlănțuit ca un sclav. Biblia spune că el a fost adus înaintea 
lui faraon și că I s-a dat onoare și un nume. S-a spus că la 
numele său orice genunchi să se închine. I s-a spus că va 
distribui toate bunurile din trezorerie pentru că va fi o 
foamete în viitor. Tu ești cel care are înțelepciune să 
distribuie pâinea vieții tuturor celor care vin. Dacă cineva 
primește pâinea vieții, Iosif, ei vor trebui să facă aceasta 
sub numele tău, nume pe care eu ți l-am dat. Sună destul 
de similar cu ISUS nu-i așa? 

l-a dat un nume care este deasupra oricărui nume 
astfel ca la numele lui ISUS orice genunchi să se plece și 
orice limbă să mărturisească faptul că Isus Cristos este 
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Domnul pentru Gloria lui Dumnezeu Tatăl! Predică 
salvarea. 

Geneza 37:3- Acum Israel iubea pe Iosif mai mult 
decât pe toți copiii lui, deoarece el era fiul bătrâneții 
sale; și i-a făcut o haină pestriță. 

Observați la făcut o haină cu multe culori. 

Geneza 37:4-5- Și când frații lui au văzut că tatăl 
lor îl iubea mai mult decât pe toți frații săi, l-au urât și 
nu puteau să îi vorbească pașnic. 

5- Și Iosif a visat un vis și l-a spus fraților săi și ei 
l-au urât încă și mai mult. 

Ei au conceput un plan.  

Iată ce se întâmplă. 

Geneza 37:23-24, 31-33- Și s-a întâmplat, când 
Iosif a ajuns la frații săi, că l-au dezbrăcat pe Iosif de 
haina lui, haina pestriță care era pe el; 

24- Și l-au luat și l-au aruncat într-o groapă; și 
groapa era goală, nu era apă în ea. 

31- Și au luat haina lui Iosif și au înjunghiat un 
ied dintre capre și au înmuiat haina în sânge; 

32- Și au trimis haina pestriță și au adus-o la tatăl 
lor; și au spus: Noi am găsit aceasta, cercetează acum 
dacă este haina fiului tău sau nu. 
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33- Și a cercetat-o și a spus: Aceasta este haina 
fiului meu; o fiară rea l-a mâncat; Iosif este fără îndoială 
rupt în bucăți. 

Tot ce au făcut ei, a fost să îi arate tatălui lor, haina 
mânjită de sânge. Nu au adus nici o explicație. Au întins 
haina sângeroasă pe jos și au spus: „este a lui sau nu?” 
Imediat el își dă seama că este haina lui și el spune că o 
fiară sălbatică l-a devorat pe Iosif. Cu siguranță este rupt 
în bucăți. 

Geneza 37:34-35- Și Iacob și-a rupt hainele și a 
pus pânză de sac peste coapsele lui și a jelit pentru fiul 
său multe zile. 

35- Și toți fiii lui și toate fiicele lui s-au ridicat să 
îl mângâie; dar el a refuzat să fie mângâiat; și a spus: 
Jelind voi coborî în mormânt la fiul meu. Astfel a plâns 
tatăl său pentru el. 

Înțelegeți care este imaginea aici: el vin cu haina 
lui și o întind pe jos și nu dau niciun detaliu despre ea. 
Când se uită la haină, el presupune în mod automat ce se 
putea întâmpla datorită dovezii. Dovada este atât de 
convingătoare încât fără îndoială el a fost sfâșiat de o 
fiară și distrus.  

Priviți aici:  

Dacă nu s-a întâmplat deja în viața voastră, vă 
promit că fără îndoială se va întâmpla cândva. Diavolul 
dușmanul sufletelor noastre, fie salvați sau pierduți, el 
poate veni la noi când ne așteptam cel mai puțin și ne va 
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întinde pe jos o haină însângerată în fața noastră, și va fi 
în mod absolut atât de convingător încât noi vom face o 
presupunere că nu se poate să fie altceva decât ce ne 
arată el, când de fapt în realitate nu se întâmplase așa 
ceva. 

Pentru că Dumnezeu ne spune că diavolul nu este 
cel care decide, nu se termină ceva până când zice 
Dumnezeu că se termină. 

Dar când acel băiat a murit el era fiul bătrâneții 
lui. El a simțit că împreună cu acel băiat au murit și visele 
lui. 

Ascultă dacă nu ești atent diavolul va veni în viața 
ta și orice ai visat vreodată, orice scop pe care ai simțit că 
dumnezeu ți l-a dat, diavolul va întinde o haină mânjită și 
va spune visele tale s-au terminat, poți foarte bine să 
mori, nu mai este nimic pentru care se merită să trăiești 
nu mai este nimic pentru care să merite să mai lupți. S-a 
terminat totul, niciodată nu va mai fi la fel, renunță și 
mori.  

Ar fi bine să te mai uiți o dată la acea haina. Uneori 
acea haina nu are sângele fiului tău pe ea. Ce are sângele 
unui țap. 

Partea uimitoare este că: 

Iacov era știut ca un înșelător. De aceea 
Dumnezeu i-a schimbat numele în Israel. Fiindcă i-a spus: 
tu ai fost un înșelător. Frate, când Domnul a tratat cu 
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inima lui, i-a schimba viața, numele și a schimbat totul cu 
privire la el. 

Slavă Domnului că atunci când vine Domnul, este 
o schimbare. Dacă nu este o schimbare atunci nici Isus nu 
este acolo. 

Iacov ar fi trebuit să știe că este înșelat. Fiți atenți 
la înșelătorii. 

Proverbe 24:28- Nu fi martor fără motiv 
împotriva aproapelui tău; și nu înșela cu buzele tale. 

Zaharia 13:4-6- Și se va întâmpla în acea zi că, 
profeții vor fi rușinați, fiecare de viziunea lui, după ce va 
fi profețit; nici nu vor mai purta ei o îmbrăcăminte aspră 
pentru a înșela; 

5- Ci el va spune: Nu sunt profet, sunt agricultor, 
pentru că un om m-a învățat să păzesc vite din tinerețea 
mea. 

6- Și cineva îi va spune: Ce sunt aceste răni în 
mâinile tale? Atunci el va răspunde: Acelea cu care am 
fost rănit în casa prietenilor mei. 

O parte din Iacov nu putea să accepte că fiii săi ar 
fi făcut una ca asta.  

El ar fi trebuit să își dea seama. Ei îl înșelau. 

2 Petru 2:13-17- Și vor primi plata nedreptății ca 
unii care socotesc o plăcere să se destrăbăleze în timpul 
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zilei. Pete și cusururi sunt ei, chefuind în propriile lor 
înșelăciuni în timp ce sărbătoresc împreună cu voi, 

14- Având ochii plini de adulter și neputându-se 
opri de la păcat; seducând suflete nestatornice, având o 
inimă antrenată în practici lacome; copii blestemați, 

15- Care au părăsit calea dreaptă și s-au rătăcit, 
urmând calea lui Balaam, fiul lui Bosor, care a iubit plata 
nedreptății, 

16- Dar a fost mustrat pentru nelegiuirea sa, 
măgărița necuvântătoare, vorbind cu vocea omului, a 
oprit nebunia profetului. 

17- Aceștia sunt fântâni fără apă, nori purtați de 
furtună, cărora negura întunericului le este rezervată 
pentru totdeauna. 

Observați, ”chefuind în propriile lor înșelăciuni în 
timp ce sărbătoresc împreună cu voi.” Chefuind, ei 
batjocoreau, ei se jucau cu înșelătoria. 

A fi înșelător este un joc. 

Fiul său Iosif vorbise cu el și el știa despre invidia 
și ciuda dintre ei, știa gelozia dintre ei. 

Nu e un lucru teribil atunci când știi că cineva te 
urăște dar nu știi de ce te urăște? 

Cred că acesta este blestemul bisericii moderne. 
Oameni noi intră în biserică și ceilalți oameni se uită la ei 
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privindu-i din cap până în picioare și își dau cu părerea 
dacă le place sau nu de ei. 

Ați fi uimiți cât de mulți oameni mă urăsc, care nici 
măcar nu mă cunosc. Unii oameni te urăsc pentru că 
Dumnezeu te-a binecuvântat pe tine și nu pe ei. Poți 
crede că toți te iubesc dar de fapt te poți înșela. 

Diavolul are un mod special de a pune în fața ta 
haine însângerate. 

Ilustrație: 

Am un prieten predicator într-o biserică din 
America de Vest. Biserica tot creștea și creștea. El a făcut 
o greșeală groaznică prin faptul că a uitat să treacă și să 
scrie pe noii convertiți ca și membrii. Într-o duminica unul 
dintre lideri a trecut pe acolo cu 180 de oameni. Ei i-au 
spus: ai numărat câți membri vechi sunt aici? Predicatorul 
a spus: Nu, nu am numărat. Omul a spus suntem 13. Dar 
să știi că pe tine am putea să te excludem prin vot. 

Aceasta-i o haină însângerată. Diavolul iubește să-
ți arunce câte o haină însângerată în fața ta. El va veni în 
viața ta și pe când tu îți înveți copiii și îi antrenezi să facă 
ce este bine, îți pui inima în educarea copiilor tăi şi te rogi 
pentru ei - și dintr-odată ei vor rătăci și vor merge pe căi 
nedrepte și diavolul îți va spune: ia uită-te la ei ei, sunt 
dependenți de droguri, sunt departe de dumnezeu și 
niciodată nu vor fi salvați. 

Ai face bine să mai privește odată acea haină. Este 
o haină însângerată.  
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Dumnezeu îi poate întoarce. 

Uneori diavolul îți va spune că ai făcut tot ce 
puteai face. 

Exemplu de haină însângerată: 

Când am ajuns prima dată aici cu un frate, el a 
plecat după patru zile și eu rămăsesem aici de unul singur. 
Diavolul îmi șoptea la ureche că am făcut o greșeală. 

Diavolul va veni la tine și îți va zice că ai tot timpul 
din lume să fii salvat. Aceasta este o haină însângerată. 

O altă haină însângerată o femeie pierdută care 
pretinde că este salvată când de fapt nu este. 

A venit o doamnă la biserică în sat pe când eram 
eu acolo. Ea a pretins că este creștină dar era o 
înșelătoare.  

• Îl vei stânjeni pe predicator 

• Te vei face de râs 

• Toți vor crede că tu ai dreptate 

Ne purtăm ca o grămadă de oameni pe care 
lumea i-a îngrămădit într-un colț.  

Și ea spune că dacă stai în picioare pentru ceva și 
crezi ceva și predici o lucrare a salvării terminată în viețile 
oamenilor și le spui oamenilor că trebuie să se îndrepte și 
să trăiască drept, îi vei alunga. Trebuie să fii ca lumea și 
să te porți ca lumea și să umbli și să vorbești ca lumea. 
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Vreau să-ți spun că asta este o haină însângerată. 
Ceea ce trebuie să știi este că fiecare păcat a fost spălat 
în sângele lui  Isus Cristos. 

Ilustrație: 

Când ești salvat, Dumnezeu lucrează în mod 
diferit decât gândim noi. Când vii la Domnul păcatele tale 
nu sunt doar iertate ci și spălate. Când se lua cenușa din 
altarul de aramă, și se ducea la râul Chedron în afara 
zidurilor vechii cetăți, aruncau cenușa aceea în partea de 
est a porții și de acolo cenușa se revarsă în marea Galileii. 
Și sfârșea în marea moartă. 

Aceasta simbolizează: 

Cenușa aceea reprezintă sacrificiile care erau 
oferite pe altarul de aramă în locul de ofrande pentru 
Dumnezeu. 

Cenușa aceea sfârșea în Marea Moartă, acolo 
unde nimeni nu putea să o mai găsească. Nu doar că a 
șters tot ci El ți-a spălat pe deplin păcatele. Tu ți le aduci 
aminte dar Dumnezeu nu. 

Nu lăsa pe diavol să îți spună că este gata, nu-l lăsa 
să îți spună că nu mai este speranță.  

Este doar o haină însângerată. 

Cel pe care l-ai iubit și-a făcut bagajele și te-a 
părăsit pentru altcineva care nici măcar nu arăta bine. 
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Nu este gata decât atunci când Dumnezeu spune 
că este gata. 
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LUPUL ŞI MIELUL 

Geneza 49 și Deuteronom 33 

Gen. 49:27- Beniamin va sfâșia ca un lup; 
dimineața el va mânca prada și noaptea va împărți 
prada. 

Intro.  

Să vă spun ce se întâmplă: 

Iacob este la sfârșitul vieții sale. Sunt 3 scene cu 
patul morții sale în Biblie - Gen. 47, Gen. 48 și Gen. 49.  

Îți poți da seama cine este cu adevărat un om, 
după felul în care își sfârșește călătoria. 

Pentru că atunci când ajunge la această răscruce 
orice este în el are tendința să iasă afară. Și el vrea să își 
vadă copiii, fii împreună.  

În acest capitol în mod special, el profețește și-i 
binecuvântează pe fiii săi în același timp. Este puțin ciudat 
pentru că nu îi ia în ordinea nașterii lor. El descoperă 
lucruri despre ei. Știți, lucrurile pe care nu le vedem în noi 
înșine, le sunt evidente altora. El dă această revelație 
despre ei. De asemenea este o profeție despre lucrurile 
pe care le vor face și le vor vedea în viitor.  

Când ajunge la Beniamin care este cel mai tânăr! 
profețește despre el. ceea ce mi-a atras atenția este că 
spune “Beniamin va sfâșia ca un lup..”  În mintea mea, 
niciodată nu m-am gândit la Beniamin ca la un lup. El era 
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cel mai tânăr. Și fiind cel mai tânăr era supravegheat și 
îngrijit. Toți aveau grijă de el. El este cel mai tânăr fiu al 
lui Iacob. Mama lui murise atunci când i-a dat naștere. 
Pare a fi în nevoie și nu pare a fi un lup. El pare băiețelul 
tatălui. Se pare că toți au grijă de Beniamin. De obicei nu 
ai grijă de un lup ci îl gonești. Lupii nu sunt nevoiași. Lupii 
sunt prădători. 

Îl numește un lup, știți viața lui Beniamin este una 
plină de controverse. Se pare că Beniamin creează 
conflicte toată viața lui. Frate, când este născut în Geneza 
35:18 Rahela moare și când murea ea în durerile nașterii, 
știind că va muri ultimele ei cuvinte au fost: “numiți-l 
Benoni” în același verset, ea moare și tatăl său spune: 
“numiți-l Beniamin.” 

Mama lui îl numește Benoni care înseamnă fiul 
durerii. Beniamin înseamnă fiul mâinii mele drepte. 

Așadar de la început există un conflict. Mama vrea 
numele intr-un fel iar tatăl său în alt fel. 

Nu este așa că vedem un conflict când mama 
dorește una pentru copil și tatăl dorește alta? Numele 
Beniamin a rămas. 

Uneori a fost un conflict cu privire la cine avea să 
aibă grijă de el. Amintiți-vă de momentul când era timpul 
să coboare în Egipt. Iacov și-a trimis fiii din Egipt știind că 
Iosif era acolo, iar ei voiau să-l ia pe Beniamin. Bineînțeles 
noi știm că Iacov a spus că Beniamin rămâne cu el. Când 
au ajuns acolo, ei nu știau că este Iosif, care îi ia la 
întrebări și întreabă: este tatăl meu încă în viață? Da! Câți 
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frați aveți? Unde sunt ceilalți frați ai voștri? Unul dintre 
cei care lipseau era Beniamin. El a spus “ aduceți-l pe 
Beniamin” Iacov nu voia ca Beniamin să plece! 
Întotdeauna este un conflict din pricina lui Beniamin 
pentru că toată lumea încearcă să aibă grijă de el. Nu-l 
vedeți ca un lup ci îl vedeți ca și cineva de care ceilalți se 
îngrijesc. Dar el este un lup. 

Deci primul lucru pe care îl vedem în viața lui 
Beniamin, este că se aseamănă cu o fiară, un lup. 
Observați el spune: Sfâșia care înseamnă a fi rupt în 
bucăți. Vezi pe cineva care trebuie îngrijit. Dar de fapt 
este un lup. Nu-l văd pe Beniamin ca un om care face 
tulburare sau care distruge pe oameni. Nu îl văd pe 
Beniamin ca un om care sfâșie lucrurile. Atunci când 
descopăr ceva din Biblie despre Beniamin, eu citesc ceva 
care este în tine un Beniamin și tu nu vezi asta în tine 
însuți. 

El nu doar devorează ci și divizează. El ia Prada și 
o împarte în timpul nopții. El nu devorează doar și rupe în 
bucăți, ci face și diviziune. Eu nu îl văd pe Beniamin ca pe 
un unul care face diviziune în biserică. 

Când îi văd pe unii oameni că intră în biserică, deja 
încep să mă rog. Oriunde s-au dus, au devorat și divizat. 
Ascultă, dacă ai umblat dintr-o biserică într-alta și toate 
acele biserici erau greșite, atunci poate nu bisericile erau 
greșite ci tu ești. Poate nu te uiți în inima ta să te întrebi: 
sunt o persoană care devorează și aduce diviziune? 
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Este ușor să aduci diviziune. Sunt oameni care 
iubesc diviziunea. Diavolul este ca un lup care după pradă 
este hotărât să facă diviziune. Beniamin are această 
natură a unui lup rămâneți cu mine priviți la Deuteronom 
33. Aceasta este binecuvântarea lui Moise. Nu 
binecuvântarea lui Iacov. Aici el comentează despre Fiii 
lui Iacov. 

Deuteronom 33:12- Despre Beniamin a spus: 
Iubitul DOMNULUI va locui în siguranță lângă el; 
DOMNUL îl va acoperi toată ziua, iar el va locui între 
umerii săi. 

Tatăl lui Beniamin a spus că el este ca un lup, 
Observați ce spune Moise despre el în versetul 12. Tatăl 
său îl arată ca pe o fiară dar Moise spune că el este 
preaiubit. Vedeți cele două diferențe din aceste afirmații? 
Moise spune că este așa de iubit de Domnul încât 
locuiește în siguranță cu el. Nu ești sigur atunci când este 
un lup în casă. Nu ești sigur când este un lup la ușă. Dar 
acum tu vei locui chiar în această persoană. 

Aici este aceeași persoană care devorează şi 
locuiește în siguranță cu domnul. Domnul îl acoperă, se 
pare că domnul are un efect special asupra lui.  

Luca 15:3-5- Și le-a zis această parabolă, 
spunând: 

4- Care om dintre voi, având o sută de oi, dacă 
pierde una dintre ele, nu le lasă pe celelalte nouăzeci și 
nouă în pustie și merge după cea care este pierdută 
până o găsește? 
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5- Și după ce a găsit-o, o pune pe umeri, 
bucurându-se. 

Știți ce înseamnă asta pentru un iudeu? 

În Luca 15 Isus vorbește despre Fiul risipitor, 
moneda pierdută și oaia rătăcită. Frate când a lăsat pe 
cele 99 de oi, şi a găsit-o pe acea oaie pierdută. Ce a făcut 
el? A pus-o pe umerii lui și a purtat-o. În alte cuvinte, oaia 
era atât de dependentă încât pentru că oaia să se simtă 
în siguranță, el a pus o pe umerii lui. 

Portretul este acela că te voi purta prin toate 
problemele tale așa cum un păstor își poartă un miel. 

• Păstorul iubește pe miel 

• Păstorul a murit pentru miel  

• Păstorul intervine pentru miel.  

Păstorul îi permite mielului să locuiască în 
siguranță. Tu nu ești în siguranță datorită ție însuți, ci ești 
în siguranță pentru că Dumnezeu veghează asupra ta. 

• Așadar tăticul tău spune că ești un lup. 

• Moise spune că ești un miel (aceeași 
persoană). 

• Știi a cui imagine este Beniamin? 

Este imaginea fiarei prea iubite. 

Este imaginea fiecărui credincios. Înăuntrul 
fiecăruia dintre noi există un lup și există un miel. 
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Observați cum ilustrează Pavel aceasta: 

Romani 7:14-20- Deoarece știm că legea este 
spirituală; dar eu sunt carnal, vândut sub păcat. 

15- Fiindcă ce lucrez nu încuviințez; fiindcă ce 
doresc aceea nu practic; dar ce urăsc aceea fac. 

16- Atunci, dacă fac ce nu voiesc, încuviințez 
legea că este bună. 

17- Așadar acum nu mai sunt eu cel ce lucrează 
aceasta, ci păcatul care locuiește în mine. 

18- Deoarece știu că în mine (adică în carnea 
mea) nu locuiește nimic bun; fiindcă a voi îmi este la 
îndemână, dar cum să lucrez ce este bine, nu găsesc. 

19- Fiindcă binele, pe care îl voiesc, nu îl fac; ci 
răul, pe care nu îl voiesc, acela îl practic. 

20- Acum dacă fac ce nu voiesc, nu mai sunt eu 
cel ce lucrează aceasta, ci păcatul care locuiește în mine. 

Galateni 5:17- Căci carnea poftește împotriva 
Duhului, și Duhul împotriva cărnii; și acestea sunt 
potrivnice unele altora, așa încât nu puteți face cele ce 
ați voi. 

Aici este lupul și mielul. 

Este un război constant înăuntrul nostru între 
carne și duh. 



25 
 

1. Un necredincios are o singură natură: 
Carnea, și este nesalvată. 

Dar atunci când îl ai pe mielul care locuiește în tine 
așadar acum ai de-a face și cu mielul și cu lupul. 

Unii dintre voi sunteți în biserică și mielul iese la 
iveală. 

Dar mâine la muncă poate cineva îți spune ceva 
într-un mod greșit și imediat natura lupului iese în 
evidență. 

2. Sunt două umblări: umblarea lupului. 

Lupul este deviant înșelător, foarte calculat. 

Și mai este umblarea mielului. Plin de grijă, 
dependent de Dumnezeu. 

3. Unul este distructiv, celălalt locuiește în 
siguranță. 

Cum să tratezi aceste două naturi? 

Isaia 11:6- Și lupul va locui cu mielul și leopardul 
se va culca lângă ied; și vițelul și leul tânăr și vitele 
îngrășate împreună; și un copilaș îi va conduce. 

Aici tratează cu domnia milenară a lui Cristos. Va 
fi pace dea lungul pământului, va fi o perioadă de 1.000 
de ani, Satana va fi legat, diavolul va fi în lanțuri. Diavolul 
nu va domni. Pace, siguranță, fără războaie, fără bârfe, 
fără minciuni, fără păcat. Copilașii vor trăi în armonie, 
fără foame, fără probleme, fără politică.  
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Mielul va domni pe tron. Ce timp grozav va fi! 

În aceasta, Isaia privește profetic. Versetul 6: Câți 
dintre voi știu că asta nu s-a întâmplat astăzi? Dacă pui un 
lup împreună cu un miel, la revedere mielule! Acum lupul 
este în supunere față de miel. Nu poate distruge în 
siguranță = aici privim în viitor! 

Cum se întâmplă asta? 

Isaia 11:6- Și lupul va locui cu mielul și leopardul 
se va culca lângă ied; și vițelul și leul tânăr și vitele 
îngrășate împreună; și un copilaș îi va conduce. 

Cum locuiesc împreună un miel și un lup? Cristos 
este pe tron acum și va fi pe tron atunci. Dar diferența 
este societatea și persoanele individuale. În acea zi care 
va fi diferența? Oamenii vor recunoaște că El este Rege al 
Regilor și Domn al Domnilor. 

Ca tu să poți locui în siguranță, ca mielul și lupul, 
va trebui să-I recunoști domnia. El este Domn acum și va 
fi domn atunci. Când vezi că lupul se ridică împotriva 
mielului, vei auzi o voce înceată înăuntrul tău, Domnul îți 
va spune: sunt în control. 

Noi ne-am supus autorității lui Cristos, aceasta 
este sfințirea. 
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Balsamul din Galaad 

Ieremia 8:18-22- Când mă mângâi împotriva 
întristării mele, îmi este leșinată inima în mine. 

19- Iată, vocea strigătului fiicei poporului meu 
din cauza celor care locuiesc într-o țară îndepărtată: Nu 
este DOMNUL în Sion? Nu este împăratul lui în Sion? De 
ce m au mâniat cu chipurile lor cioplite și cu deșertăciuni 
străine? 

20- Secerișul a trecut, vara s-a sfârșit și noi nu 
suntem salvați. 

21- Pentru vătămarea fiicei poporului meu sunt 
eu vătămat; sunt negru; m-a apucat înmărmurirea. 

22- Nu este balsam în Galaad? Nu este un doctor 
acolo? De ce atunci, nu se face vindecare fiicei poporului 
meu? 

În Ieremia 8, oamenii lui Dumnezeu urmau 
învățători falși și prin urmare toți oamenii lui Dumnezeu 
aveau să fie îndepărtați din țara lor și exilați în Babilon.  

Ieremia scrie în timpul unei perioade când orașul 
era înconjurat de dușmani. De multe ori dușmanul 
încercuia orașul oprind oamenii să iasă în afară sau să 
intre în oraș. Ei opreau aprovizionarea cu alimente și apă 
până ce oamenii cedau și renunțau. 

Ieremia 8:18 - observați "îmi este leșinată inima 
în mine." Leșinul înseamnă slăbiciune, lucrurile sunt fără 



28 
 

viață. În Ieremia 6 spune "mâinile noastre slăbesc chinul 
ne-a apucat și durerea..."  

• Ieremia este deprimat, necăjit. El are o durere în 

inimă, el suferă în inima lui.  

Priviți cum Duhul Sfânt al lui Dumnezeu prin 
Cuvântul Lui descrie mai departe. 

Ieremia 10:19-22- Vai mie din cauza vătămării 
mele! Rana mea este apăsătoare; dar eu am spus: Cu 
adevărat aceasta este o durere și trebuie să o sufăr. 

20- Cortul meu este prădat și toate frânghiile 
mele sunt rupte; copiii mei au ieșit de la mine și nu mai 
sunt; nu mai este nimeni să îmi întindă cortul și să îmi 
ridice perdele. 

21- Pentru că păstorii au devenit neghiobi și nu l-
au căutat pe DOMNUL; de aceea nu vor prospera și 
toate turmele lor vor fi împrăștiate. 

22- Iată, zgomotul unui zvon a venit și o mare 
răscoală din țara de nord, ca să prefacă cetățile lui Iuda 
într-un pustiu și o vizuină de dragoni. 

Iov 7 descrie o situație de viață și moarte. Isaia 22, 
fiicele Poporului meu au stricat totul și Isaia nu mai poate 
primi nicio mângâiere. În Daniel 10, Daniel descrie în felul 
următor: 'fără nici o putere și având nevoie de atingerea 
lui Dumnezeu.' 

Și aici în Ieremia 8, Ieremia privește în afara 
zidurilor orașului la locul unde recoltele au fost plantate. 
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Ei au lucrat, au semănat pământul. Ei caută recolta dar nu 
primesc hrana de care au nevoie. 

Plângerile lui Ieremia 1:16-17- Pentru acestea 
plâng eu; ochiul meu, ochiul meu izvorăște lacrimi, 
pentru că mângâietorul, care ar trebui să îmi ușureze 
sufletul, este departe de mine; copiii mei sunt pustiiți 
pentru că dușmanul a învins. 

17Sionul își întinde mâinile și nu este nimeni să îl 
mângâie; DOMNUL a poruncit referitor la Iacob, că 
potrivnicii lui să fie de jur împrejurul lui; Ierusalimul este, 
printre ei, ca o femeie în timpul menstruației. 

Oamenii din interiorul orașului sunt înfometați. 

Poți merge la o biserică unde ești înfometat până 
la moarte. Poți veni și vedea hrana aici din cuvântul lui 
Dumnezeu și niciodată să nu te hrănești din ea. 

Ieremia 8:20- Secerișul a trecut, vara s-a sfârșit și 
noi nu suntem salvați. 

Secerișul a trecut. Recolta putrezește în câmp. 
Proverbe 10 spune că 'cel ce adună în timpul verii este un 
fiu înțelept dar cel ce doarme la seceriș este un fiu care 
aduce rușine.' 

Vara este sfârșită. Trebuie să treacă prin iarnă fără 
nici o hrană. 

Nu suntem salvați.  
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Luca 13:24-25- Străduiți-vă să intrați prin poarta 
cea strâmtă, pentru că, vă spun, mulți vor căuta să intre 
și nu vor fi în stare. 

25Când stăpânul casei se va ridica și va închide 
ușa și veți începe să stați în picioare afară și să bateți la 
ușă, spunând: Doamne, Doamne, deschide-ne; și, 
răspunzând, vă va zice: Nu vă cunosc și nici nu știu de 
unde sunteți; 

Ei au pierdut oportunitatea de a fi salvați. 

1. Matei 7:13- Intrați pe poarta cea strâmtă, pentru 

că largă este poarta și lată este calea care duce 

la nimicire și mulți sunt cei ce intră pe ea. 

14- Fiindcă strâmtă este poarta și îngustă este 
calea care duce la viață și puțini sunt cei ce o 
găsesc. Tu ai o oportunitate de a fi salvat. 

2. Proverbe 14:6- Un batjocoritor caută 

înțelepciunea și nu o găsește, dar cunoașterea 

este ușoară pentru cel ce înțelege. Dacă tu 

înțelegi salvarea este ușor să crezi. 

Există un lucru care întotdeauna îl vei observa la 
profețiile din Vechiul Testament. 

Ei predică adesea despre întuneric și blestem, 
judecată și motivul situației apărute. Pentru fiecare 
greșeală și pentru fiecare problemă profeții credeau că 
Dumnezeu avea un remediu. Vreau să îți dau patru lucruri 
despre balsamul din Galaad. 
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I.) Prevenția – Ieremia 8:22 

Ieremia 8:22- Nu este balsam în Galaad? Nu este 
un doctor acolo? De ce atunci, nu se face vindecare fiicei 
poporului meu? 

În acest pasaj Ieremia ne arată un portret a cât de 
rău sunt lucrurile. Dar la sfârșitul acestor lucruri, el le 
reamintește oamenilor câteva lucruri. 

Observați în versetul 22, ”nu este balsam în 
Galaad, nu este doctor acolo?' 

Răspunsul la aceasta este: Da, este un balsam în 
Galaad. Da, este un doctor acolo. 

Ieremia spune, doar dacă crezi aceasta. Observați 
'de ce atunci nu se face vindecare fiicei poporului meu?' 

Dacă noi credem că Isus este tot ce avem nevoie, 
această lume ar fi un loc diferit. 

Ieremia spune că motivul pentru care nu există un 
remediu la ceea ce cauți este pentru că tu doar o spui, dar 
nu o crezi. 

Vreau să te întreb cât de mult crezi în Dumnezeu? 
Ce poate face Dumnezeu? Cât de mare este Dumnezeul 
tău? Nu este balsam în Galaad? 

II.) Locul - Ieremia 8:22 

Ieremia 8:22- Nu este balsam în Galaad? Nu este 
un doctor acolo? De ce atunci, nu se face vindecare fiicei 
poporului meu? 
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Galaad reprezintă o regiune pietroasă, reprezenta 
zona de pustiu a țării. El a spus că exista balsam disponibil 
în Galaad. 

Ilustrație- să vă dau un exemplu. 

Geneza 37:25- Și au șezut să mănânce pâine și și-
au ridicat ochii și au privit și, iată, o ceată de ismaeliți a 
venit din Galaad cu cămilele lor, purtând mirodenii și 
balsam și smirnă, mergând să le coboare în Egipt. 

26Și Iuda a spus fraților săi: Ce folos este dacă 
ucidem pe fratele nostru și ascundem sângele lui? 

Vă amintiți când l-au aruncat pe Iosif în groapă, 
caravana a venit. Ce anume avea printre toate 
mirodeniile? Ei aveau balsamul din Galaad. Ei au pornit 
din acest loc, Galaad, să vândă acest balsam valoros care 
se folosea ca unguent de vindecare pentru oamenii 
bolnavi. 

Am uitat de zonele pietroase ale vieții noastre, 
nimeni nu s-a dus în Galaad din greșeală, toți care au mers 
în Galaad, au mers cu un motiv anume. Nimeni nu s-a 
împiedicat. Doreau acel balsam din copacul înflorit, ei 
trebuiau să meargă în zona pietroasă să-l obțină . 

În regiunea pietroasă, în locul cel mai greu să 
călătorești, Dumnezeu a spus "eu am furnizat ceea ce ai 
nevoie pentru a-ți vindeca trupul.' 

• Te confrunți cu perioade grele, ai nevoie 

de Dumnezeu. 
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• Perioade grele cu sănătatea, perioade 

grele în casa ta, familia ta. Dumnezeu poate a te 

vindeca. Dumnezeu poate repara poate să te 

ajute. 

• El este cel mai mare doctor. El este 

Domnul. El este învierea, viața Calea și Adevărul. 

Îți amintesc că mai există un loc pietros. Este în 
afara zidurilor orașului Ierusalim unii îl numesc Golgota, 
alții Drumul Calvarului sau locul Căpățânii, dar nimeni nu 
mergea acolo din întâmplare. Dacă te vei duce vreodată 
acolo, te vei duce cu un motiv. În acel vârf de deal pietros 
Fiul lui Dumnezeu s-a dus la cruce să ne vindece pe toți 
de păcatele noastre. 

Încă există balsam în Galaad. 

III.) Doctorul – Ieremia 8:22 

Ieremia 8:22- Nu este balsam în Galaad? Nu este 
un doctor acolo? De ce atunci, nu se face vindecare fiicei 
poporului meu? 

Nu este un Doctor acolo? 

Acel lucru care te poate vindeca, te poate și ucide. 
Te duci la doctor și îți dă medicamente pentru o boală 
anume. Acel medicament, în doze prea mari te poate 
ucide. 

Este de competența doctorului să cunoască cum 
trebuie aplicat medicamentul.  Există un doctor și numele 
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lui este Isus. El știe tot ce ai nevoie, El este capabil să îți 
dea ce ai nevoie. El știe cum să aplici acel Balsam. 

IV.) Prescripția – ce este balsamul din Galaad? 

Provine dintr-un copac mic înflorit înalt de 1,5 m, 
răspândește viața ca o viță . Isus este vița, noi suntem 
mlădițele. Are frunze mici albe. 

Vorbește de puritate. Dumnezeu nu-ţi dă 
niciodată ceva ce este rău. Uneori iei lucruri în care 
descoperi mai târziu că are efecte adverse. Nu am întâlnit 
niciodată pe cineva să fie nesatisfăcut cu Domnul. 

Pavel i-a spus tânărului Timotei în 1 Timotei 4:12- 
”Să nu îți disprețuiască nimeni tinerețea, ci fii un 
exemplu pentru credincioși în cuvânt, în comportare, în 
dragoste creștină, în duh, în credință, în puritate.” Pavel 
a spus mamelor în 1 Timotei 5 să fie exemple în puritate 
tinerelor femei. Puritate înseamnă curățenie, a fi liber de 
vină, libertate față de păcat, puritate în motivele tale, să 
fii sincer și onest. 

a. Ai putea să fii nesatisfăcut cu viața ta 

b. Ai putea să fii nesatisfăcut cu relațiile tale 

c. Ai putea să fii nesatisfăcut cu serviciul tău 

Când iei acele frunze, se spune că au un gust 
ascuțit atunci când muști din ele. Dar vreau să zic aceasta: 
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• Este sănătos pentru sistemul digestiv. Știi 

uneori cuvântul lui Dumnezeu nu se digeră bine la unii 

oameni. Când muști din el poate fi amar. 

• Îmi amintesc în Ezechiel și  în Revelația, 

când au gustat din sul era amar, dar a devenit dulce. 

• Înseamnă că nu există un lucru în viața ta 

de care Dumnezeu să nu aibă grijă. 

Pentru a obține balsamul, copacul a trebuit să fie 
străpuns și apoi tăiat. Când s-a tăiat copacul, seva a ieșit. 
Este rășina lui, balsamul lui. 

• Acea Sava este modelată sub forma unei 

picături de lacrimă -Domnul nostru a intrat în teascul 

sufletului în Ghetsimani, în mijlocul măslinilor a 

transpirat cu picături mari de sânge. 

• El a privit către acel oraș și a început să 

plângă pentru Ierusalim. Știa ce va urma, mâinile și 

picioarele Lui aveau să fie pironite la cruce. 

• Au existat 7 răni în trupul Lui. Prin rănile 

lui, mulțumește lui Dumnezeu că a existat un balsam 

care s-a produs. Sângele Lui a curs la fiecare rană. 

• El a fost înjunghiat pentru păcatul meu și 

al tău. Rănile care există în mâna mea sunt rănile care 

există și în casa prietenilor mei. 
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Ei vor aduna, vor avea cutii mici pentru a strânge 
ceea ce a picurat. Înțelege că nimic din ce a oferit Isus nu 
a fost risipit. 

Acel copac mic, membrele sale erau modelate așa 
de diferit, nu aveau nevoie de nici un suport pentru a-și 
ține membrele sus. Se susținea singur. 

• Când vorbim de cuvântul lui nu trebuie să 

fii stânjenit de el, El este adevărat indiferent dacă tu 

crezi sau nu. 

• Când strângi cuvântul în inima ta, înțelegi 

că această carte nu are nevoie de nicio susținere. Stă 

singură. 

• Cuvântul lui Dumnezeu este ca un leu, 

lăsat liber din cușca lui. 

Dacă tai copacul prea adânc, acesta va muri. Tu nu 
poți martiriza cuvântul lui Dumnezeu. Cuvântul lui 
Dumnezeu este perfect, infailibil. Dar poți să-l martirizezi, 
să-l ucizi. 

Cum poți ucide Cuvântul lui Dumnezeu, care 
locuiește dintotdeauna în cer. 

Când tu nu practici ceea ce predici, tu ucizi 
cuvântul față de alții. 

Unii ne privesc. 



37 
 

Ieremia 46:11- Urcă-te în Galaad și ia balsam, 
fecioară, fiica Egiptului; în zadar vei folosi multe 
medicamente, fiindcă nu vei fi vindecată. 

Ieremia 51:8- Babilonul a căzut dintr-odată și 
este distrus; urlați pentru el; luați balsam pentru 
durerea lui, dacă astfel s-ar putea vindeca. 

De ce nu sunt vindecate fiicele? Balsamul era 
disponibil. 

1. Ele trebuiau să vadă nevoia. Dacă 

ele s-au îmbolnăvit atât de tare, ar fi fost gata să 

facă călătoria acea lungă pentru a obține 

balsamul. Nu primești niciodată salvarea până ce 

nu realizezi nevoia de a fi salvat. Nu vei obține 

niciodată vindecarea până ce nu vezi că ești 

bolnav. 

2. Anumitor oameni le place să fie 

bolnavi. Ei iubesc atenția pe care o primesc. 
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TREBUIE SĂ FIȚI NĂSCUȚI DIN NOU! 

Vă rog, opriți-vă și citiți ce v-a spus Isus! 

Această poruncă a venit direct din gura Domnului Isus 

Cristos, când a vorbit cu un fariseu, numit Nicodim. Ioan 

3:7 Nu te minuna că ți-am spus: Trebuie să fiți născuți 

din nou. 

Puteți întreba: Ce înseamnă asta? Ascultă răspunsul lui 

Isus. Ioan 3:5 Isus a răspuns: ...Dacă cineva nu este 

născut din apă și din Duh, nu poate intra în împărăția lui 

Dumnezeu. 

Citiți cu atenție această și veți vedea două nașteri. 

Prima naștere este de apă. Aceasta este nașterea 

naturală a tuturor celor născuți în această lume. Această 

apă nu vorbește despre botezul apei pentru salvare. 

Această apă vorbește despre fiecare persoană care se 

naște în această lume. Asta are sens. De ce ar spune Isus 

că trebuie să vă nașteți din nou dacă botezul cu apă este 

modul în care puteți merita salvarea? 

A doua naștere este a Duhului, a Duhului Sfânt. Aceasta 

este nașterea la care Isus se referă atunci când spune: 

"TREBUIE SĂ FIȚI NĂSCUȚI DIN NOU." Toți suntem 

născuți în această lume ca păcătoși morți în păcat. 

Suntem fizici vii, dar morți spiritual din interior. 

Efeseni 2:1 Și v-a dat viață, vouă care erați morți în 

fărădelegi și păcate; "Dat viață" înseamnă a fi făcut viu, 
de aceea a avut loc a doua naștere. Cum are loc această 
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nouă naștere? 

Nicodim a fost un om religios. El a păstrat legea. El a 

studiat și a învățat Biblia. El a fost un lider al religiei 

pentru mulți oameni. Toate lucrurile aceste nu poate 

aduce această nouă naștere. 

Aceasta poate fi o idee nouă pentru voi. Nu vă opriți să 

citiți! Isus vrea ca voi să aveți viața nouă pe care numai el 

a venit să o ofere prin nașterea nouă. Ioan 10:10 Hoțul 

nu vine decât pentru a fura și a ucide și a nimici. Eu am 

venit ca ele să aibă viață, și să o aibă din abundență. 

Religia omului condusă de diavol vrea ca să fiți distruși în 
veșnicie în Iad. Isus vrea ca voi să aveți viața veșnică. Isus 

a murit pe crucea Calvarului pentru ca voi să trăiți veșnic! 

Trebuie să vă întoarceți de la a crede în religia omului și 

să vă încredințați complet în lucrarea finală a Domnului 
Isus Cristos. Evrei 10:10 Voie prin care suntem sfințiți 

prin oferirea trupului lui Isus Cristos odată pentru 

totdeauna. 

Calea a fost pus la dispoziția tuturor oamenilor. Aveți 
nevoie să credeți în Domnul Isus Cristos ca Salvator 

personal, având încredere în nimeni altcineva și nimic 

altceva pentru a face posibilă calea pentru a merge în Cer. 

Efeseni 1:13 În care și voi v-ați încrezut, după ce ați auzit 

cuvântul adevărului, evanghelia salvării voastre, și în 

care, după ce ați crezut, ați fost sigilați cu acel Duh Sfânt 

al promisiunii, 

 Astăzi ați auzit adevărul. Cum Isus a murit și a 
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înviat din nou ca să aveți viața veșnică. Trebuie să credeți 

în ceea ce ați auzit! Nu vă puneți încrederea în cuvintele 

altor oameni. Duhul Sfânt va intra în sufletul vostru, 
făcându-vă să vă nașteți din nou în interior. Ioan 11:25 

Isus i-a spus: Eu sunt învierea și viața; cel ce crede în 

mine, chiar dacă ar fi murit, totuși va trăi; Dacă moartea 

ia viața de-a prima naștere (din apă), nimic nu poate lua 

viața de-a doua naștere (nașterea Spiritului). De aceea 

Isus Cristos a spus: "TREBUIE SĂ FIȚI NĂSCUȚI DIN NOU." 

Veniți acum la Domnul Isus cu o inimă pocăită și rugați-

vă: "Tată Ceresc, Îți mulțumesc că ai trimis pe Domnul 

Isus Cristos, Fiul Tău să moară pentru păcatele mele. Știu 

că sunt un păcătos. Știu că voi petrece eternitatea în Iad 
dacă nu-l primesc pe Isus Cristos ca Salvatorul meu. Îți 

mulțumesc, Doamne Isus, pentru că ți-ai vărsat sângele 

ca jertfă perfectă pentru mine. Vreau să primesc pe 

Domnul Isus ca Salvator personal. Vreau să fiu născut din 

nou! În numele Domnului Isus, mă rog, Amin. 


